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     PROCES VERBAL 

 

 Încheiat azi  31 august 2010, în cadrul şedinţei ordinare a Consiliului local al 

municipiului Alba-Iulia. 

Şedinţa a fost convocată în baza Dispoziţiei nr. 1467/2010 a Primarului 

municipiului Alba-Iulia. 

Lucrările şedinţei ordinare a Consiliului local sunt publice. 

Popa Pavel: “Conform înţelegerii anterioare preşedintele şedinţei este doamna 

Oneţiu Cornelia Maria.” 

Georgeta Rânghet: “Conform regulamentului, supun la vot aprobarea 

procesului verbal de la şedinţa anterioară. Dacă aveţi discuţii? Dacă nu supun la vot.” 

“Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 17  voturi pentru.” 

Georgeta Rânghet: "Supun la vot procesul verbal al şedinţei extraordinare din 

data de 11 august 2010." 

"Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 17 voturi pentru." 

 Oneţiu Cornelia Maria: "La şedinţă sunt prezenţi un număr de 17 consilieri, 

deci şedinţa noastră este legal constituită. Lipsesc domnii consilieri Breaz Valer 

Daniel şi Baco Mihai. Doamna Pop Monica Liana şi domnul Maier Eugen au anunţat 

că sunt plecaţi în concediu." 

Domnilor consilieri doresc să precizez faptul că, la lucrările şedinţei noastre  

participă: d-nul Primar Mircea Hava, d-na Georgeta Rânghet – şef serviciu 

administraţie publică locală, juridic, contencios, autoritate tutelară, d-na Teofila Ţîr – 

director economic, d-na Silvia Moldovan – director tehnic, d-na Mirela Popescu – 

consilier juridic, d-na Mihaela Petcu - consilier precum şi presa. 

 Oneţiu Cornelia Maria: "Domnilor consilieri înainte de a se trece la dezbaterea 

punctelor înscrise pe ordinea de zi, trebuie să stabilim ce modalitate de vot vom 

folosi. Eu propun să folosim votul deschis prin ridicare de mâini." 

Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 17 voturi pentru. 

 Oneţiu Cornelia Maria: "Pe ordinea de zi  aveţi 22 proiecte de hotărâre. 

Proiectul nr. 14 a fost retras de pe ordinea de zi." 

        Oneţiu Cornelia Maria: "Domnilor consilieri supun la vot dacă sunteţi de acord 

cu ordinea de zi modificată." 

Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 17 voturi pentru. 

Oneţiu Cornelia Maria: “Şi acum prezint următorul 

 

 

PROIECT AL ORDINII DE ZI: 

  
 

Diverse 

 

Proiecte de hotărâri privind:  

 



1. Aprobă rectificarea bugetului general de venituri şi cheltuieli al municipiului 

Alba Iulia pe anul 2010. 

2. Aprobă alocarea unor sume de bani din bugetul local al municipiului Alba Iulia 

pentru activităţi culturale.  

3. Aprobă realizarea unor schimburi de locuinţe. 

4. Aprobă prelungirea contractului-cadru de asistenţă juridică şi reprezentare în 

instanţă prestat de avocat Hârceagă-Ţâr Ciprian Laurenţiu. 

5. Aprobă participarea Municipiului Alba Iulia în cadrul Programului URBACT II. 

6. Aprobă deplasarea unei delegații a Municipiului Alba Iulia la Gijon (Spania) în 

cadrul proiectului CoNet. 

7. Aprobă constituirea cadrului instituțional și de lucru pentru elaborarea „Planului 

de acţiune privind promovarea energiilor regenerabile în Municipiul Alba Iulia”. 

8. Aprobă modificarea tarifului de producere şi furnizare a energiei termice către 

populaţie şi agenţii economici de către SC Dalkia România SA. 

9. Aprobă modificarea HCL nr. 179/2010 privind însusirea contractului de comodat 

pentru administrare spatii - Incubator de afaceri din municipiul Alba Iulia. 

10. Aprobă reabilitarea reţelelor de apă, canalizare şi branşamentelor în Piaţa Iuliu 

Maniu, municipiul Alba Iulia. 

11. Aprobă vânzarea prin negociere directă a unui imobil (teren) situat în Alba Iulia, 

str. Avântului, nr. 1A. 

 12. Aprobă vânzarea prin licitaţie publică a unui imobil (teren) situat în Alba Iulia - 

Miceşti, str. Inului, nr. 4. 

13. Aprobă încheierea unui act adiţional la contractul de închiriere nr. 13468/2002. 

14. Aprobă asocierea dintre Consiliul Local al municipiului Alba Iulia şi S.C. 

GLOW S.R.L. 

15. Aprobă vânzarea prin negociere directă a unui imobil (teren) situat în Alba Iulia, 

str. Traian, nr. 20. 

16. Aprobă revocarea HCL nr. 197/2010 şi modificarea şi completarea HCL nr. 

260/2009. 

17. Înscrie dreptul de proprietate al municipiului Alba Iulia – domeniu public – 

asupra imobilului „Grădiniţa 15”, situat în Alba Iulia, str. George Bariţiu, nr. 8. 

18. Transmite cu titlu gratuit dreptul de proprietate asupra imobilului (teren) situat 

în Alba Iulia, str. Ştefan cel Mare – Parohiei Ortodoxe Române – Biserica Sfântul 

Antonie cel Mare.  

19. Aprobă solicitarea adresată Ministerului Apărării Naţionale în vederea iniţierii 

unui proiect de hotărâre de Guvern cu privire la transmiterea din domeniul public al 

Statului şi din administrarea Ministerului Apărării Naţionale în domeniul privat al 

municipiului Alba Iulia şi administrarea Consiliului local a unor imobile (terenuri). 

20. Expertiză tehnică efectuată în dosarul nr. 7439/176/2010 aflat pe rol la 

Judecătoria Alba Iulia. 

21. Aprobă şi avizează  documentaţii de urbanism (PUD, PUZ): 

 Art.1 : Avizează  “Schimbare cablu retea 20 KV intre PA 1 si LEA 20KV 

SEBES, ALBA IULIA Zona PARTOS – pasalela peste Calea Ferata”, solicitant S.C. 

ELECTRICA SA. 

 Art.2: Aproba Planul Urbanistic de Detaliu “EXTINDERE SPATIU 

COMERCIAL, ALBA IULIA, B-dul REVOLUTIEI 1989, bl. B4”, solicitant 

SCHIAU IOSIF MARIUS. 



 Art.3: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu “CONSTRUIRE MAGAZIN 

INDUSTRIAL SI BIROURI   P+1+M, ALBA IULIA, STR. VASILE GOLDIS, NR. 

17A”, solicitant SC FARMA LUX SRL. 

 Art.4: Inceteaza aplicabilitatea Planului Urbanistic de Detaliu 

“CONSTRUIRE LOCUINTE COLECTIVE P+2E, ALBA IULIA, STR. 

PRIMAVERII nr. 44A” aprobat prin Hotararea Consiliului Local nr. 85/03.2005, art. 

20, solicitant SC PIFLU SRL . 

          22. Aprobă alegerea preşedintelui de şedinţă care va conduce lucrările 

Consiliului local în perioada septembrie – noiembrie 2010. 
 

 

III. Stabilirea datei şedinţei Consiliului local al municipiului Alba Iulia pentru 

luna august 2010. 
 

 

 I. DIVERSE 

  

 1. Vasile Cornea: "Aş vrea să felicit funcţionarii Primăriei şi în special pe 

doamna Delia Cristescu pentru o problemă socială care mi s-a părut extraordinară. Un 

băiat tânăr care munceşte, nu se droghează, mama sa e pe moarte iar tatăl paralizat. Şi 

a avut nevoie de ajutor. L-am trimis la doamna Delia. Şi aşa cum o ştiu de foarte mult 

timp, a rezolvat problema şi i-a spus băiatului ce să facă. Era înnebunit. Pentru 

aceasta vreau să o felicit în mod deosebit. Vreau să-i felicit şi pe funcţionarii 

Primăriei pentru că sunt nişte oameni deosebiţi. Nu vreau să intru în contradictoriu cu 

domnul Bărdaş. Ştiţi că a avut o problemă cu un coleg. Marea majoritate minus unu. 

Personalul Primăriei îşi vede de treabă. Pentru acest lucru vreau să-i felicit." 

 

 2. Oneţiu Cornelia Maria: "Avem şi un raport semestrial privind serviciile de 

asistenţă medicală şi comunitară puse la dispoziţie de doamna Delia Cristescu." 

 

 3. Oneţiu Cornelia Maria: "Doamna Vasânc Ileana a depus o cerere şi 

doreşte să ia cuvântul." 

 Vasânc Ileana: "Aş vrea să-l contrazic pe antevorbitorul meu cu privire la 

funcţionarii publici din Primărie şi Prefectură." 

 Vasile Cornea: "Vă rog să nu mă contraziceţi. Spuneţi ce aveţi de spus." 

 Vasânc Ileana: "Sunt victimă a funcţionarilor publici din Primărie şi Prefectură 

de 20 de ani. Sunt mama unei fete rănite în revoluţie. Am făcut diverse cereri privind 

soluţionarea problemelor familiei mele şi am cerut dreptul copilului meu. Nu pentru 

aportul pe care l-a adus ea revoluţiei pentru că un copil la 14 ani nu a adus un aport ci 

pentru urmările pe care le-a avut acest copil  rămânând invalid. Stimaţi domni 

consilieri şi stimate antevorbitorul meu! Am de doi ani de zile o cerere pe masa 

Primăriei care nu este soluţionată legal. Vreau să vă spun că atât la Primărie cât şi la 

Prefectură bântuie corupţia." 

 Oneţiu Cornelia Maria: "Vă rog, doamna Vasânc!" 

 Vasânc Ileana: "Domnul viceprimar, îmi pare foarte rău! Când aţi venit la mine 

la poartă  să vă votez am luat maşina şi m-am dus la gară să votez partidul din care 

faceţi parte. Pe când dumneavoastră nu v-aţi implicat să rezolvaţi problema copilului 

meu. Stimaţi domni consilieri, am cerut conform Legii nr. 341 să i se atribuie 



copilului meu un spaţiu comercial. Nu am ştiut acel lucru în 1990 şi 1991. Sunt tristă 

şi îmi pare rău să spun aşa dar fiica mea a trebuit să spele rahatul la italieni şi la 31 de 

ani să rămână văduvă. Ca mamă şi ca mandatar al copilului meu am cerut ajutorul în 

favoarea acestuia. Nu am bani să-mi fac un spaţiu comercial extraordinar. Având în 

vedere că fiica mea a cumpărat un teren în localitatea Crăciunel, i-a fost acordată acea 

suprafaţă de 100 mp de teren pentru care mă judec şi acum la Cugir. Am vrut ca 

mamă să o ajut, să pot să-i vând propriul teren pe care eu îl lucrez şi am cerut 

Consiliului local în schimbul a 100 mp un spaţiu comercial sau teren, cum spune 

legea. Legea spune foarte clar. Cumpărarea sau închirierea cu o prioritate, fără 

licitaţie, din fondul de stat a unui spaţiu comercial ori de prestări servicii 

corespunzător cu o suprafaţă utilă de până la 100 mp inclusiv în diviziune sau 

concesiune. Eu aş vrea să vă întreb pe dumneavoastră. Pentru cererea pe care eu am 

făcut-o domnului Primar sau Consiliului local ori m-am adresat Primăriei, cui îi 

revine sarcina de a-mi răspunde? Dar nu pot să fiu de acord  cu un funcţionar ca 

domnul Fane Haţegan care îmi răspunde cu acest pasaj din lege. Vă întreb eu pe 

dumneavoastră ca cetăţean. Cum îşi fac datoria funcţionarii publici? Vineri am avut o 

discuţie cu o funcţionară din Primărie care mi s-a adresat aşa: ce vrei? Copilul tău 

este în Italia. Aveţi o dovadă clară, un înscris clar? Da. Recunosc că fiica mea merge 

şi munceşte. Vine şi face. Acum  pot eu să-mi aduc copilul din Italia? Ce să 

muncească aici? Să meargă pe centură să muncească pentru a-şi construi casa pe care 

nu şi-o mai termină? Ruşine domnilor consilieri şi funcţionari publici! Nu mai pot. 

Sunt victima mafiei de 20 de ani. Nu pot să mai am respect. Eu am venit aici la 

dumneavoastră pentru a aplana un conflict pentru că am fost nevoită să ajung în 

instanţa de judecată. Pentru faptul că eu nu am ştiut ca cetăţean  cum să-mi formulez 

cererea. Deşi eu am spus instanţei de judecată că doresc să mi se atribuie  în 

compensare o masă. O dată mi s-a spus de domnul Inurean că nu este masă. Eu nu pot 

să fiu de acord atâta timp cât acele persoane fizice îşi desfăşoară activitatea în piaţă. 

Eu consider că piaţa este un spaţiu comercial. Atât am cerut. De doi ani de zile nu mi 

s-a atribuit. Mă trimite în instanţa de judecată. Chiar azi am avut o discuţie cu domnul 

Inurean." 

 Oneţiu Cornelia Maria: "Mulţumim." 

 Vasile Cornea: "Vă rog frumos. Vă scot afară. Veniţi să ne spuneţi să ne fie 

ruşine." 

 Vasânc Ileana: "Eu nu vă spun dumneavoastră. Vă spun celor care au lucrat la 

soluţionarea problemelor copilului meu." 

 Oneţiu Cornelia Maria: "Am înţeles doamna Vasânc." 

 Vasânc Ileana: "Aş vrea să aplanez litigiul. Îmi retrag plângerile din instanţele 

de judecată pentru că e inutil să merg şi eu şi să vă plimb şi pe dumneavoastră. 

Copilul meu este îndreptăţit să primească ceea ce statul şi legea  i-a dat. Vă 

mulţumesc că m-aţi ascultat şi mă rog să-mi rezolvaţi problema  în spiritul şi limita 

legii. Dacă cererea mea se rezolva  din ianuarie 2009 de când am depus-o, eu acum 

nu vă mai deranjam." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Nu ştiu despre ce discutăm doamna preşedinte. Îmi daţi 

actele dumneavoastră, vă rog!" 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "Vreau să întreb şi eu dacă la capitolul acesta de diverse 

poate cineva din afara consilierilor să vină să ridice o problemă fără a anunţa în 

prealabil?" 

 Oneţiu Cornelia Maria: "Doamna a avut o cerere." 



 Coşeriu Sorin Nicolae: "Foarte bine. Nu am ştiut. Cunoaşte cineva problema 

dânsei?" 

 Paul Voicu: "Da, sigur." 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "Putem avea o expunere a situaţiei din partea 

Primăriei?" 

 Paul Voicu: "Aş putea să vă spun multe despre cazul acesta. Dar poate pentru 

unii explicaţiile ar fi bune pentru alţii nu. Cererea aceasta este pentru un loc în piaţă. 

Vreau să vă citesc ce spune instanţa: respinge acţiunea în contencios administrativ a 

reclamantei Oniţă Nicoleta prin mandatar Vasânc Ileana. Vreau să vă spun că această 

sentinţă a fost dată pentru următorul lucru. Luptător în revoluţia română din 

decembrie, beneficiază printre altele şi de teren. Exact ce spunea dânsa. Se poate face 

recurs în termen de 15 zile de la comunicare. I-a fost comunicată în iulie 2010. Ce   

v-aş spune eu sau colegii de la juridic poate nu ar fi edificator. Poate şi dintre 

dumneavoastră din sală sunteţi preşedinţi ai unor asociaţii de revoluţionari. Poate 

domnul Bărdaş a discutat cu doamna dacă este înscrisă în asociaţie, dacă este luată în 

evidenţă." 

 Vasânc Ileana: "Nu are nici o importanţă. Legea şi brevetul îi dă dreptul." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Doamna Rânghet! O întrebare. Ce înseamnă locuinţă din 

fondul de stat." 

 Georgeta Rânghet: "Este ceea ce am preluat noi de la Flips. Dar dânsa nu a 

cerut locuinţă." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Spaţiu comercial avem?" 

 Vasânc Ileana: "Am cerut şi spaţiu comercial şi mi-aţi răspuns că trebuie să cer 

în localitatea de domiciliu. A fost prima cerere." 

 Georgeta Rânghet: "După aceea aţi mai făcut o cerere." 

 Marius Rotar: "E şi logic în localitatea de domiciliu." 

 Vasânc Ileana: "Localitatea de domiciliu a fiicei mele este Crăciunelu de Jos. 

Dar a fost rănită în Cugir. Nici o lege din ţara aceasta. Dacă eu vreau să cer în Cluj 

spaţiu comercial şi consiliul local are, acolo îmi dă. Stimaţi consilieri, vă spun că eu 

cunosc răniţi ai revoluţiei care nu au avut nici un merit  şi au luat spaţii comerciale în 

Bucureşti. Eu nu am fost deşteaptă. Vă spun sincer. Pentru că nu am umbat să învăţ 

legea şi nu am ştiut. Deci nu îngrădeşte. Doar locuinţa. Prevede legea expres că dacă 

ceri locuinţă din fondul locativ de stat trebuie să îţi dea în localitatea de domiciliu. 

Dar spaţiu comercial dacă mie îmi convine ori am diverse avantaje în alte localităţi 

din ţară acolo mi se dă dacă este posibilitate." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Dar aici problema e că sunt de la stat şi nu din 

proprietatea Primăriei." 

 Vasânc Ileana: "Prima dată m-am adresat domnului prefect care m-a îndrumat 

la dumneavoastră. Vă aduc adresa. Primarul şi Prefectul erau obligaţi prin art. 12, 

legea 42 să intervină pentru soluţionarea problemelor revoluţionarilor." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Legea aceasta a căzut." 

 Vasânc Ileana: "Domnul Prefect mi-a spus să mă sdresez dumneavoastră 

Consiliului local. Dumneavoastră mă trimiteţi în instanţă. Vă spun eu că în instanţă se 

face trafic de influenţă." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Din câte ştiu eu în Alba-Iulia nu s-a dat spaţiu 

comercial." 

 Paul Voicu: "Încă o dată mai intervin. Instanţa a respins. Dânşii sunt judecători. 

Noi nu suntem mai presus de ei. În momentul în care există o sentinţă în care spune 



să vă dăm ne vom conforma." 

 Vasânc Ileana: "Eu am făcut recurs şi atunci o să vă cer daune morale şi 

materiale că m-aţi purtat doi ani de zile." 

 Paul Voicu: "Noi nu v-am purtat că aşa am vrut, aşa cum v-au spus şi colegii 

mei." 

 Vasânc Ileana: "Colegii dumneavoastră nu cunosc problema. O cunosc domnii 

Inurean, Haţegan şi dumneavoastră. Nici domnul Primar nu cred că o cunoaşte." 

 Paul Voicu: "Acum aţi avut ocazia să vă expuneţi problema. Şi acum că sunteţi 

aici îi întreb pe colegi care dintre dânşii consideră că aveţi dreptul la un spaţiu 

comercial." 

 Vasânc Ileana: "Legea 341." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Nu putem trece peste instanţă." 

 Oneţiu Cornelia Maria: "Vă mulţumesc." 

 Puican Ioan: "Consider că atunci când se pun în discuţie la diverse nişte 

probleme să fim informaţi şi noi. Eu nu cunosc această problemă şi nu mă pot 

pronunţa." 

 Paul Voicu: "Numai ieri s-a depus cererea." 

 Vasânc Ileana: "Doamna Cristescu ştia de problemă deoarece am vrut să cer 

ajutorul prin social." 

 

 

 4. Pleşa Gabriel Codru: "Am auzit de intervenţia domnului Anghel din 

şedinţa de luna trecută. Vreau să vă spun următorul lucru. În decursul anilor am ajutat 

cât am putut clubul. Şi îi felicit pentru performanţe. Dar spre stupoarea mea citesc în 

presă că s-au adus sportivi danezi sau finlandezi. Este un club plătit de la bugetul 

statului. Nu înţeleg cum se aduc sportivi profesionişti în acest club. Cred că ar trebui 

să se încurajeze sportul local.  Am rămas stupefiat şi am făcut legătura cu problema 

domnului Anghel. Este un lucru pe care am vrut să-l discutăm la diverse. Ca să nu 

mai vorbim de racolarea de minori a acelui individ care nu era angajat al clubului şi 

îşi făcea practica acolo de doi ani de zile şi nu am văzut decât o singură luare de 

poziţie." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Am demis doi antrenori." 

 Pleşa Gabriel: "Sunt lucruri care şochează." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Părerea mea. Dacă un club cum este clubul municipal 

aduce sportivi din Suedia..." 

 Pleşa Gabriel: "Eu aş propune să se ceară sume pentru sportul local." 

 

 

 Oneţiu Cornelia Maria: "Dacă nu mai sunt discuţii la diverse vă propun să 

trecem la ordinea de zi." 

 

 1. Aprobă rectificarea bugetului general de venituri şi cheltuieli al 

municipiului Alba Iulia pe anul 2010. 

Se dă cuvântul doamnei Teofila Ţîr care prezintă proiectul de hotărâre precum 

şi raportul de specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Marius Rotar care prezintă raportul de avizare 

din partea Comisiei Consiliului local  de studii, prognoze economico-sociale, buget, 

finanţe, servicii publice şi comerţ 



 Marius Rotar: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

 Teofila Ţîr: "Este o rectificare pozitivă a bugetului  local în sensul alocării în 

buget a sumei de 2690 mii lei pentru fondul de dezvoltare regională DN 74. De 

asemenea s-a scăzut de pe lista de investiţii deoarece s-a primit o adresă  prin care se 

spune că aceşti bani vor merge direct la administratori şi nu vor mai trece prin 

bugetul local. Şi în afară de ceea ce s-a trecut în buget ca sume cu plus şi cu minus, 

ieri la ora trei am primit o adresă de la Consiliul Judeţean prin care ni se reduc sumele 

din echilibrare, o dată din impozit cu 19000 lei şi sume din rectificare TVA cu 62000 

lei, operaţiune pe care am efectuat-o tot pentru această şedinţă. Am scăzut de unde 

am putut. De la asistenţă socială, de la asistenţii personali. Aveţi în raport sumele 

scăzute." 

 Pleşa Gabriel: "La capitolul 84.07 sunt transporturi acolo?" 

 Teofila Ţîr: "Capitolul 84.07 aşa se numeşte capitol de cheltuială. Acolo este 

prins creditul. Este alocat creditul. Asta vroiam să vă spun. Ştiţi că aţi aprobat un 

credit de 10 milioane de euro prin care s-a aprobat  sus la comisia de autorizare doar 

200000 în funcţie de sumele existente pe ţară ca să ne putem încadra. Din care pentru 

2010 doar 9100000, sumă care doar acum este prinsă în buget după ce avem toate 

formalităţile şi confirmarea de la Ministerul de Finanţe." 

 Pleşa Gabriel: "Şi la primul proiect "reparaţie capitală străzi" la finanţare văd 

1- 465000." 

 Teofila Ţâr: "Aceasta a fost calificată iniţial pe bugetul local şi a fost scăzută de 

pe lista de investiţii această sumă. Cred că a fost cuprinsă mai mare suma aceasta. Nu 

e aici doamna de la investiţii." 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "Eu vreau să sugerez dacă este posibil şi cred că este în 

asentimentul multora dintre colegi ca această reczificare de buget care este prezentată 

aici într-o formă cât se poate de tehnică, aş vrea ca pe viitor în condiţiile aceluiaşi 

efort să se abordeze problema de maniera următoare: la fiecare rectificare pozitivă 

sau negativă să apară toate diminuările cu explicaţiile corespunzătoare pentru că aici 

sunt nişte minusuri şi plusuri. Sigur citindu-le şi dacă nu mergem la compartimentele 

de specialitate pentru a întreba, ceea ce este foarte greu atât pentru noi cât şi pentru ei 

ca să ne lămurească pe fiecare în parte  va fi destul de greu. Ori dacă s-ar trece mult 

mai simplu pe o pagină toate aceste sume diminuate sau majorate  cu explicaţiile 

corespunzătoare eu am convingerea că va fi mult mai uşor pentru toţi consilierii. Şi 

am înţelege aceste rectificări iar exprimarea tehnică se poate să o avem sau nu în 

mape. Eu cred că ar fi mult mai simplu pentru a nu face şedinţe premergătoare 

Consiliului local în care să ni se explice  rectificările." 

 Teofila Ţîr: "Eu sunt de acord cu dumneavoastră. Dar atunci când la un capitol 

din buget se diminuează o anumită sumă eu nu pot să zic de exemplu că suma aceasta 

o iau de aici şi o pun acolo pentru că probabil nu e nevoie să o pun la un singur 

articol. Pot să o pun la mai multe articole, la mai multe capitole din buget. Şi atunci 

cred că v-aş încurca mai mult." 

 Marius Rotar: "Şi atunci eu vă întreb: să desfiinţăm comisiile?" 

 Coşeriu Sorin Nicolae: "Eu nu mă opun rectificării. Vreau doar să sugerez un 

mod de lucru vis a vis de aceste materiale. Avem două variante. Să stăm la 

compartimentele de specialitate să ni se explice sau să ne prezentaţi în altă formă." 

 Marius Rotar: "Puteţi veni la şedinţele de comisie." 

 Mircea Hava: "Până acum am făcut bugetul să înţeleagă fiecare. Doi lei acolo, 



doi lei dincoace. S-a scos exact pe discuţie. Acesta este sistemul nostru bugetar 

încâlcit pe care nu îl înţeleg decât ei. Exact discuţia cu capitolul Transporturi. Şi o să 

spună lumea că băgăm zeci de milioane în transporturi." 

 Marius Rotar: "Unde sunt minusuri sunt reduceri." 

 Oneţiu Cornelia Maria: "Domnilor consilieri dacă nu  sunt discuţii supun la vot 

prezentul proiect de hotărâre."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 17 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 213/2010 

 

  

 2. Aprobă alocarea unor sume de bani din bugetul local al municipiului Alba 

Iulia pentru activităţi culturale.  

Se dă cuvântul doamnei Luminiţa Fara care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Popa Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de specialitate a Consiliului local pentru activităţi ştiinţifice, 

învăţământ, cultură, sănătate, protecţia socială, culte, sport, agrement, turism şi 

protecţia copilului. 

Popa Pavel: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia”. 

Puican Ioan: "Faţă de ceea ce s-a discutat şi s-a aprobat în comisie au apărut 

elemente noi. A apărut un ordin al ministerului învăţământului  prin care s-a hotărât 

ca şi cursurile şcolare să înceapă mai devreme  şi orarul să fie terminat până în 9 

septembrie iar activitatea şcolară să se desfăşoare de la prima oră de curs. 

Evenimentul acesta de început de an şcolar consider că nu-şi mai are importanţa pe 

care ar fi trebuit să o aibă ca şi atunci în faza iniţială. De ce? Întrucât activitatea 

didactică se desfăşoară pe 2 schimburi.  În aceste condiţii nu mai există posibilitatea 

ca toţi elevii să se bucure de acest eveniment întrucât se va desfăşura activitatea 

didactică. De aceea consider să renunţăm la acest eveniment şi suma respectivă să fie 

redistribuită în alte domenii de interes voluntar. Să solicităm sponsorilor ca aceste 

sume să fie realocate. Aş vrea să propun ca aceste sume să fie dirijate spre spitalul de 

oncologie." 

Sandu Cornel Stelian: "Domnul Puican poate nu ştie că atunci când s-a discutat 

despre această activitate se ştia că şcoala începe pe 13 septembrie, că este gândită  

astfel încât să nu influenţeze orarul copiilor, fiind în două etape. Prima dată ne 

adresăm celor de clasa I care merg prima dată la şcoală. Ideea era ca după terminarea 

orelor de program  să fie duşi să vadă Cetatea într-o vizită la muzeu şi la alte 

obiective culturale. Deci aceasta era marţi şi miercuri iar joi era planificat undeva 

după amiază un spectacol pentru copiii de toate clasele. Aşa cum scrie şi în proiect au 

avut loc discuţii cu sponsorii punctual pe această acţiune şi au fost de acord. Mi se 

pare anormal ca la acest moment să vină cu propuneri pentru spitalul de oncologie. 

Nu are decât domnul Puican să meargă să caute sponsori şi să dea dublu. A avut loc o 

discuţie, este acordul sponsorilor şi nu văd motivul pentru care evenimentul să nu 

aibă loc." 

Laura Mârza: "În primul rând facem acest lucru pentru promovarea oraşului şi 

a Cetăţii." 

Pleşa Gabriel: "Să fim serioşi. Această sumă de 16000 lei chiar este nevoie să 



se facă un tur cu copiii prin Cetatea Alba Carolina. Nu cred că e nevoie. Dacă vă 

aduceţi aminte noi ne-am donat indemnizaţiile spre spitalul de oncologie. Vă aduc 

aminte că această acţiune este sub patronajul Consiliului local. Eu cred că este 

interesul nostru ca aceşti bani să fie gestionaţi cât mai bine. Şi dacă ne uităm la art. 2 

suma de 6000 lei. Chiar dacă sunt din sponsorizări îi dăm pentru expoziţia 

chinologică. Chiar nu cred că e cazul în acest an. Am respins alte cereri mult mai 

importante şi alocăm cele două sume de bani pe care le putem folosi în altă parte. Eu 

personal nu sunt de acord." 

Dărămuş Marcela Eugenia: "Eu vreau să mă axez pe art. 2. Cred că nu era 

nevoie ca aceşti bani să fie folosiţi pe aceste acţiuni. Cred că dacă se discută cu 

sponsorii ar înţelege şi i-am putea direcţiona în alte zone şi nu neapărat pe câini." 

Marius Rotar: "Nu are rost să ne răzbiom pe sume. S-a propus prima sumă 

pentru învăţământ care au deja un program făcut şi a doua sumă pentru spitalul de 

oncologie. Bineînţeles cu acordul sponsorilor." 

Coşeriu Sorin Nicolae: "Nu înţeleg de ce trebuie întrebaţi sponsorii." 

Georgeta Rânghet: "Aşa spune legea." 

Paul Voicu: "În contractul de sponsorizare se precizează scopul." 

Mircea Hava: "Vreau să vă spun numai câteva lucruri. Şi evenimentul al doilea 

se face în vederea promovării Cetăţii. Banii sunt de la sponsori. Am vorbit cu fiecare 

în parte. Am vrut să facem împreună cu Consiliul local un alt început de an şcolar. 

Cei 16000 de lei nu sunt pentru căratul copiilor şi pentru gardă. Acestea sunt gratuite. 

Banii sunt pentru concert. Era în faţa obeliscului. Era o chestiune de a deschide 

porţile Cetăţii pentru cei tineri şi pentru a le prezenta Cetatea. Dar întotdeauna se 

poate pune problema că mai bine dăm banii la o pensie sau la spitalul de oncologie. 

Ar fi fost interesant să vedeţi cum s-au strâns banii pe instituţii. Aceasta a fost ideea 

legată de 14-15 septembrie. Şcoala începe la 13 septembrie. Concertul se face după 

masa. Este o chestiune legată de deschidere. Un altceva legat de deschiderea anului 

şcolar. Pentru că obligatoriu trebuie să creăm ceva pentru Cetate. Aş vrea să vă mai 

spun ceva tot legat de Cetate. Dar o să fac şi eu cum fac alţii. Prima dată în ziar şi 

după aceea în Consiliul local. O să vă prezint cheltuielile care se fac cu traseul celor 

trei fortificaţii. Cheltuieli pe care le suportă o firmă. Şi o să întreb cetăţenii cum e mai 

bine. Să plătească Consiliul local aceşti bani?  Pot să vă spun că numai pentru gardă 

sunt aproape 700 milioane lei lunar. Să plătească Consiliul local aceşti bani că aşa 

vrea nu ştiu ce cap pătrat din oraşul acesta. Ori este foarte bine că Primarul şi 

Consiliul local  a găsit o firmă care să plătească aceşti bani. Legat de intrare. 

Niciodată nu va fi intrare. Va fi numai pentru zonele super controlate în care nu se 

poate intra. Numai un cetăţean care a trăit în comunism poate gândi aşa. Ştiu că 

populismul sună bine. În lucrul acesta de la punctul 1 nu este populism. Chiar dacă nu 

aprobaţi, treaba aceasta tot se va desfăşura. Vă garantez eu. Dar spre deosebire de 

chestia cu bătrânii de data aceasta voi spune public, în faţa copiilor, consilierii cutare 

şi cutare au fost împotriva voastră. Iar cu privire la transferul de bani la spital vom 

vedea când sponsorii vor spune da. Tot timpul încercăm să găsim altceva. Să vedem 

de ce s-a dorit lucrul acesta. Să vedem ce înseamnă lucrul acesta cu asociaţia de 

chinologie. Şi lucrul acesta cu asociaţia de chinologie se va face unde domnul 

Moruţan este preşedinte. Şi ei ne-au cerut un ajutor. Tot se va face. O să se taie dacă 

nu doriţi Primăria jos de acolo.  Aceasta a fost  ideea şi cu şcoala. Altceva. S-a hotărât  

cu cei de la Inspectorat să-i ducem pe copii în Cetate constant şi să le punem 

filmuleţe despre Cetate.  Spre marea bucurie a tuturor în data de 15 septembrie se vor 



semna 3 proiecte. Urmează ultimul proiect semnat după data de 15 septembrie. 

Despre partea de vest.  Vreau să vă arăt câţi turişti vin din Alba-Iulia şi câţi vin din 

altă parte. Şi trebuie să creăm evenimente în Cetate. Cetatea trebuie să fie vie, să 

pulseze. Amintiţi-vă Sibiul. Au dat bani pe evenimente şi nu s-au zgârcit. Şi au intrat 

în istorie." 

Coşeriu Sorin Nicolae: "Din ce reiese din materiale nu ne prea duce la ideea că 

vrea să fie un eveniment în Cetate, cu care eu personal sunt de acord. Am mers foarte 

tare pe acest eveniment de deschidere a anului şcolar. Şi cu al doilea punct nu sunt de 

acord." 

  Oneţiu Cornelia Maria: "Dacă nu mai sunt discuţii supun la vot aprobarea 

acestui proiect pe articole. Supun la vot articolul 1. Cine este pentru?" 

  "Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 13 voturi pentru şi 4 voturi 

împotrivă Coşeriu Sorin Nicolae, Hondola Liviu, Pleşa Gabriel, Puican Ioan." 

  Oneţiu Cornelia Maria: "Supun la vot articolul 2. Cine este pentru?" 

  "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 11 voturi pentru şi 6 voturi împotrivă 

Dărămuş Marcela Eugenia, Coşeriu Sorin Nicolae, Hondola Liviu, Pleşa Gabriel, 

Puican Ioan, Lupea Iulian Nelu." 

  

 S-a adoptat Hotărârea nr. 214/2010 

 

 3. Aprobă realizarea unor schimburi de locuinţe. 

Se dă cuvântul doamnei Luminiţa Fara care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate.  

Se dă cuvântul d-lui consilier Popa Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de specialitate a Consiliului local pentru activităţi ştiinţifice, 

învăţământ, cultură, sănătate, protecţia socială, culte, sport, agrement, turism şi 

protecţia copilului. 

Popa Pavel: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia”. 

Se dă cuvântul doamnei Pop Monica care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei pentru administraţie publică locală, juridică şi disciplină, relaţii cu 

publicul, probleme ale minorităţilor, apărarea ordinii publice, respectarea drepturilor 

şi libertăţilor cetăţeneşti. 

Pop Monica: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

Oneţiu Cornelia Maria: "Domnilor consilieri dacă nu  sunt discuţii supun la vot  

proiectul de hotărâre."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 17 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 215/2010 

 

 4. Aprobă prelungirea contractului-cadru de asistenţă juridică şi reprezentare în 

instanţă prestat de avocat Hârceagă-Ţâr Ciprian Laurenţiu. 

Se dă cuvântul doamnei Georgeta Rânghet care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate.  

Se dă cuvântul doamnei Pop Monica care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei pentru administraţie publică locală, juridică şi disciplină, relaţii cu 

publicul, probleme ale minorităţilor, apărarea ordinii publice, respectarea drepturilor 



şi libertăţilor cetăţeneşti. 

Pop Monica: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

Georgeta Rânghet: "Aveţi raportul pe care l-aţi cerut data trecută." 

Pleşa Gabriel: "Aş vrea o lămurire dacă se poate. Câţi jurişti mai sunt în 

Primărie?" 

Georgeta Rânghet: "Cu reprezentare în instanţă?" 

Pleşa Gabriel: "Da." 

Georgeta Rânghet: "Doi." 

Pleşa Gabriel: "Şi atunci e neapărat nevoie  să mai facem un contract cadru cu 

un cabinet de avocatură sau cu un avocat." 

Georgeta Rânghet: "Sunt foarte multe procese." 

Mircea Hava: "Domnul Pleşa! Vă dau un exemplu cu băiatul acesta minunat 

legat de cumpărarea terenului din centrul municipiului. Acum vom produce un 

proiect prin care vom anula vânzarea. Nu ne mai interesează terenul. El va fi amendat 

tot timpul. Pentru fiecare amendă ne-a dat în judecată. Puteţi să veniţi să le vedeţi. În 

general noi când dăm în judecată o facem pentru a regla situaţia. Pentru că altfel nu 

putem." 

Călin Hedviga: "Nu mă lăsaţi fără jurişti şi fără avocaţi pentru că viaţa mea e 

mult mai uşoară cu ei pentru că am cu cine să mă consult pe probleme juridice. În 

afară de procese avem şi notificări şi răspunsuri, multe acte pe care nu ştiu să le 

interpretez juridic deoarece eu am şcoala de arhitect. 

Oneţiu Cornelia Maria: " Supun la vot cine este de acord cu aprobarea acestui 

proiect."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 17 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 216/2010 

  

 5. Aprobă participarea Municipiului Alba Iulia în cadrul Programului 

URBACT II. 

Se dă cuvântul d-nei Crina Iacob care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 

raportul de specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Marius Rotar care prezintă raportul de avizare 

din partea Comisiei Consiliului local  de studii, prognoze economico-sociale, buget, 

finanţe, servicii publice şi comerţ 

Marius Rotar: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

Oneţiu Cornelia Maria::"Domnilor consilieri dacă nu  sunt discuţii supun la vot 

amânarea acestui proiect."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 17 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 217/2010 

 

 Părăseşte sala de şedinţe domnul viceprimar Paul Voicu. 

  

 6. Aprobă deplasarea unei delegații a Municipiului Alba Iulia la Gijon (Spania) 

în cadrul proiectului CoNet. 

Se dă cuvântul d-nei Luci Man care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 



raportul de specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Marius Rotar care prezintă raportul de avizare 

din partea Comisiei Consiliului local  de studii, prognoze economico-sociale, buget, 

finanţe, servicii publice şi comerţ 

Marius Rotar: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

Oneţiu Cornelia Maria: "Domnilor consilieri dacă nu  sunt discuţii supun la vot  

proiectul de hotărâre."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 16 voturi pentru." 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 218/2010 
 

 

 7. Aprobă constituirea cadrului instituțional și de lucru pentru elaborarea 

„Planului de acţiune privind promovarea energiilor regenerabile în Municipiul Alba 

Iulia”. 

Se dă cuvântul d-nei Crina Iacob care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 

raportul de specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Marius Rotar care prezintă raportul de avizare 

din partea Comisiei Consiliului local  de studii, prognoze economico-sociale, buget, 

finanţe, servicii publice şi comerţ 

Marius Rotar: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

Oneţiu Cornelia Maria: "Domnilor consilieri dacă nu  sunt discuţii supun la vot  

proiectul de hotărâre."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 16 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 219/2010 

 

 8. Aprobă modificarea tarifului de producere şi furnizare a energiei termice 

către populaţie şi agenţii economici de către SC Dalkia România SA. 

Se dă cuvântul d-lui Radu Oancea care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 

raportul de specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Marius Rotar care prezintă raportul de avizare 

din partea Comisiei Consiliului local  de studii, prognoze economico-sociale, buget, 

finanţe, servicii publice şi comerţ 

Marius Rotar: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

Pleşa Gabriel: "Câţi abonaţi mai sunt din municipiu cu Dalkia?" 

Marius Rotar: "Sub 500 de abonaţi." 

Oneţiu Cornelia Maria: "Domnilor consilieri dacă nu  sunt discuţii supun la vot  

proiectul de hotărâre."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 16 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 220/2010 

 

 9. Aprobă modificarea HCL nr. 179/2010 privind însusirea contractului de 

comodat pentru administrare spatii - Incubator de afaceri din municipiul Alba Iulia. 



Se dă cuvântul d-lui Radu Oancea care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 

raportul de specialitate.  

Se dă cuvântul doamnei Pop Monica care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei pentru administraţie publică locală, juridică şi disciplină, relaţii cu 

publicul, probleme ale minorităţilor, apărarea ordinii publice, respectarea drepturilor 

şi libertăţilor cetăţeneşti. 

Pop Monica: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Hondola Liviu care prezintă raportul de avizare 

din partea comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

 Hondola Liviu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 

avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

Pleşa Gabriel: "M-am uitat la contractul de comodat. Acum doi ani sau trei ani 

de zile s-a inaugurat incubatorul de afaceri. De ce se plătesc numai utilităţile  fără a 

avea nici un venit la Primărie? De ce nu se încheie contract de închiriere?" 

Georgeta Rânghet: "Memorandumul PNUD aşa prevede." 

Marius Rotar: "El numai administrează. El dă gratuit firmelor care îşi încep 

activitatea  spaţiul pentru o perioadă de maxim doi ani. După doi ani acele firme 

părăsesc incubatorul  şi vin altele. trebuie un administrator. Banii vin de la 

Bucureşti." 

Mircea Hava: "Banii nu sunt de la noi. Trebuie scris clar. Noi am pus la 

dispoziţie acea clădire pe care am primit-o de la Ministerul învăţământului şi am 

modificat-o ca să poată să fie făcut incubatorul de afaceri." 

Marius Rotar: "Inclusiv ambasada Japoniei a sponsorizat activitatea de acolo." 

Pleşa Gabriel: "Clădirea e proprietatea cui?" 

Mircea Hava: "A noastră. Codul fiscal spune: chiar dacă e cineva în comodat 

trebuie să plătească chirie." 

Marius Rotar: "Acolo sunt trei firme care au depăşit perioada. Dar dacă le 

scoate de acolo sunt în plop." 

Oneţiu Cornelia Maria: "Domnilor consilieri dacă nu  sunt discuţii supun la vot  

proiectul de hotărâre."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 16 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 221/2010 

 

 

 10. Aprobă reabilitarea reţelelor de apă, canalizare şi branşamentelor în Piaţa 

Iuliu Maniu, municipiul Alba Iulia. 

Se dă cuvântul d-nei Silvia Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate.  

Oneţiu Cornelia Maria: "Domnilor consilieri dacă nu  sunt discuţii supun la vot  

proiectul de hotărâre."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 16 voturi pentru." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 222/2010 

 

 

 Părăseşte sala de şedinţă domnul consilier Sandu Cornel Stelian. 



 

 11. Aprobă vânzarea prin negociere directă a unui imobil (teren) situat în Alba 

Iulia, str. Avântului, nr. 1A - este retras de pe ordinea de zi. 

 Se dă cuvântul d-lui Inurean Ioan care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 

raportul de specialitate.  

Inurean Ioan: "În curte la Biserica Baptistă 45 mp lângă gard. 35 de euro + 

TVA. Expertul a spus 30 de euro. Comisia a spus 35 de euro." 

Mircea Hava: "Pentru unii mumă pentru alţii ciumă." 

Bărdaş Horea Mihai: "Vă propun să amânăm." 

Aurica Groza: "Nu poţi să îţi autorizezi nimic dacă nu ai suprafaţa care  

trebuie." 

Mircea Hava: "Vedeţi că ştiţi." 

Oneţiu Cornelia Maria: "Domnilor consilieri dacă nu  sunt discuţii supun la vot  

retragerea acestui proiect."  

 "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 15 voturi pentru retragere." 

 

 12. Aprobă vânzarea prin licitaţie publică a unui imobil (teren) situat în Alba 

Iulia - Miceşti, str. Inului, nr. 4. 

Se dă cuvântul d-lui Inurean Ioan care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 

raportul de specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Hondola Liviu care prezintă raportul de avizare 

din partea comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

 Hondola Liviu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 

avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

Inurean Ioan: "Avem o licitaţie publică. Teren în curtea omului. Comisia a 

propus 17 euro. Noi am propus preţ de pornire licitaţie 20 de euro/mp, TVA inclus. 

 Oneţiu Cornelia Maria: "Domnilor consilieri dacă nu  sunt discuţii supun la vot   

aprobarea acestui proiect cu amendamentul propus."  

"Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 15 voturi pentru." 

  

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 223/2010 

 

 Revine în sală domnul consilier Sandu Cornel Stelian. 

 

  13. Aprobă încheierea unui act adiţional la contractul de închiriere nr. 

13468/2002. 

Se dă cuvântul d-lui Inurean Ioan care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 

raportul de specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Hondola Liviu care prezintă raportul de avizare 

din partea comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

 Hondola Liviu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 

avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

Inurean Ioan: "Este prelungirea unui contract de închiriere cu Uniunea 

Scriitorilor.  Preţul propus este de 100 euro/lună." 

Marius Rotar: "De unde aţi ajuns la 100 de euro de la 5 dolari? Este singura 

expoziţie din Alba." 

Inurean Ioan: "Expoziţia este gratuită. Ei o folosesc ori de câte ori este nevoie 



şi noi o punem la dispoziţie. La magazinul în care domnul Mârza vinde culori şi 

pânze pentru artişti s-a pus o sumă de 100 euro pe lună." 

Bărdaş Horea Mihai: "Noi ne-am gândit la 100 euro/lună. Dar având în vedere 

că este criză iar vânzările sunt tot mai mici iar domnul Mârza se ocupă şi de 

întreţinerea sălii, mătură, spală şi schimbă becurile. Vă propun 60 de euro." 

 Oneţiu Cornelia Maria: "Domnilor consilieri dacă nu  sunt discuţii supun la vot   

aprobarea acestui proiect cu amendamentul propus."  

"Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 16 voturi pentru." 

  

 S-a adoptat Hotărârea nr. 224/2010 

 

  14. Aprobă asocierea dintre Consiliul Local al municipiului Alba Iulia şi S.C. 

GLOW S.R.L. - este retras de pe ordinea de zi. 

 

 15. Aprobă vânzarea prin negociere directă a unui imobil (teren) situat în Alba 

Iulia, str. Traian, nr. 20. 

Se dă cuvântul d-lui Inurean Ioan care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 

raportul de specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Hondola Liviu care prezintă raportul de avizare 

din partea comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

 Hondola Liviu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 

avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

Inurean Ioan: "Preţul propus este de 35 de euro + TVA. Pe strada Traian, în 

curte la cineva." 

 Oneţiu Cornelia Maria: "Domnilor consilieri dacă nu  sunt discuţii supun la vot   

aprobarea acestui proiect."  

"Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 16 voturi pentru." 

  

 S-a adoptat Hotărârea nr. 225/2010 

 

 16. Aprobă revocarea HCL nr. 197/2010 şi modificarea şi completarea HCL nr. 

260/2009. 

Se dă cuvântul d-nei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 

raportul de specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Hondola Liviu care prezintă raportul de avizare 

din partea comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

 Hondola Liviu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 

avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

 Se dă cuvântul doamnei Pop Monica care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei pentru administraţie publică locală, juridică şi disciplină, relaţii cu 

publicul, probleme ale minorităţilor, apărarea ordinii publice, respectarea drepturilor 

şi libertăţilor cetăţeneşti. 

 Pop Monica: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

 Oneţiu Cornelia Maria: "Domnilor consilieri dacă nu  sunt discuţii supun la vot   

aprobarea acestui proiect."  

"Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 16 voturi pentru." 

  



 S-a adoptat Hotărârea nr. 226/2010 

 

 17. Înscrie dreptul de proprietate al municipiului Alba Iulia – domeniu public – 

asupra imobilului „Grădiniţa 15”, situat în Alba Iulia, str. George Bariţiu, nr. 8. 

Se dă cuvântul d-nei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 

raportul de specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Hondola Liviu care prezintă raportul de avizare 

din partea comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

 Hondola Liviu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 

avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

 Oneţiu Cornelia Maria: "Domnilor consilieri dacă nu  sunt discuţii supun la vot   

aprobarea acestui proiect."  

"Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 16 voturi pentru." 

  

 S-a adoptat Hotărârea nr. 227/2010 

 

 Revine în sala de şedinţă domnul consilier Paul Voicu. 

 

           18. Transmite cu titlu gratuit dreptul de proprietate asupra imobilului (teren) 

situat în Alba Iulia, str. Ştefan cel Mare – Parohiei Ortodoxe Române – Biserica 

Sfântul Antonie cel Mare.  

Se dă cuvântul d-nei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 

raportul de specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Hondola Liviu care prezintă raportul de avizare 

din partea comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

 Hondola Liviu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 

avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

 Pleşa Gabriel: "Noi am discutat cu colegii de la liberali. Sigur biserica 

naţională sau cum vreţi să o numiţi. Bun. Transmiterea dreptului de folosinţă dar nu 

văd şi de ce a dreptului de proprietate." 

 Mircea Hava: "Pentru că aşa este legea." 

 Pleşa Gabriel: "Pentru orice culte?" 

 Georgeta Rânghet: "Recunoscute." 

 Bărdaş Horea Mihai: "Dacă tot am discutat de terenurile date în folosinţă 

bisericii şi concesionate. De trei luni de zile noi am aprobat la o anumită biserică un 

teren şi până în momentul de faţă nu au intrat în posesia terenului. Cât trebuie să stea 

ca o hotărâre de consiliu să intre în aplicare?" 

 Mircea Hava: "Problema e că trebuia să demolaţi coteţul lui nu ştiu cine care 

vă tot duce cu zăhărelul că se retrage. Este unu care s-a pus acolo că aşa vrea 

muşchiul lui. Şi vrea să-i vindem lui. Iar noi nu vindem acolo. Nicoară îl cheamă." 

 Oneţiu Cornelia Maria: "Domnilor consilieri dacă nu  sunt discuţii supun la vot   

aprobarea acestui proiect."  

"Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 17 voturi pentru." 

  

 S-a adoptat Hotărârea nr. 228/2010 

 

 

 



        19. Aprobă solicitarea adresată Ministerului Apărării Naţionale în vederea 

iniţierii unui proiect de hotărâre de Guvern cu privire la transmiterea din domeniul 

public al Statului şi din administrarea Ministerului Apărării Naţionale în domeniul 

privat al municipiului Alba Iulia şi administrarea Consiliului local a unor imobile 

(terenuri). 

Se dă cuvântul d-nei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 

raportul de specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Hondola Liviu care prezintă raportul de avizare 

din partea comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

 Hondola Liviu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 

avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

 Oneţiu Cornelia Maria: "Domnilor consilieri dacă nu  sunt discuţii supun la vot   

aprobarea acestui proiect."  

"Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 17 voturi pentru." 

  

 S-a adoptat Hotărârea nr. 229/2010 

 

      20. Expertiză tehnică efectuată în dosarul nr. 7439/176/2010 aflat pe rol la 

Judecătoria Alba Iulia. 

Se dă cuvântul d-nei Aurica Groza care prezintă proiectul de hotărâre precum şi 

raportul de specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Hondola Liviu care prezintă raportul de avizare 

din partea comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

 Hondola Liviu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu 

avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

 Oneţiu Cornelia Maria: "Domnilor consilieri dacă nu  sunt discuţii supun la vot   

aprobarea acestui proiect."  

"Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 17 voturi pentru." 

  

 S-a adoptat Hotărârea nr. 230/2010 

 

 21. Aprobă şi avizează documentaţii de urbanism.  

      Art.1 : Nu avizează  “Schimbare cablu retea 20 KV intre PA 1 si LEA 20KV 

SEBES, ALBA IULIA Zona PARTOS – pasarela peste Calea Ferata”, solicitant S.C. 

ELECTRICA SA. 

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul precum şi raportul de 

specialitate.  

 Se dă cuvântul d-lui consilier Baco Mihai care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 

ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de 

arhitectură. 

Baco Mihai: “Comisia a avizat nefavorabil acest proiect de hotărâre şi avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

Călin Hedviga: "Vreau să vă spun două cuvinte. SC Electrica cere avizul 

Consiliului local unde este pasarela peste Calea Ferată. La ieşirea spre Sebeş. 

Municipiul Alba-Iulia deţine un teren în formă triunghiulară. Aici există o reţea a SC 

Electrica care este foarte veche şi datorită creşterii numărului de consumatori necesită 



reparaţii. Când au venit la noi la autorizare au prezentat un traseu. Este traseul vechi. 

Dânşii vin cu un alt traseu. Acest traseu împarte terenul municipiului în două. Eu ştiu 

că oricărui teren care este încărcat cu sarcini  îi scade valoarea şi construim în 

anumite condiţii. Şi am considerat că noul traseu trebuie avizat de dumneavoastră." 

Sandu Cornel Stelian: "De ce nu şi-l fac pe acolo pe unde a fost?" 

Cimpoeş Cornel Pavel: "Să urmeze vechiul traseu şi să nu afecteze nici o 

proprietate." 

Paul Voicu: "Cel mai simplu ar fi să facă un traseu la limita de proprietate 

pentru a nu afecta pe nimeni." 

Marius Rotar: "Eu v-aş propune să nu mai avizăm în general pentru Electrica 

aceste cabluri aeriene." 

Mircea Hava: "Daţi-i un aviz cu îngropat." 

Cimpoeş Cornel Pavel: "Propun să amânăm." 

Sandu Cornel Stelian: "Să respingem şi să motivăm apoi să vină cu altceva." 

 Oneţiu Cornelia Maria: “Dacă nu sunt discuţii supun la vot cine este pentru 

neavizare.” 

        “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 17 voturi pentru neavizare.” 

 
  

 Art.2: Aproba Planul Urbanistic de Detaliu “EXTINDERE SPATIU 

COMERCIAL, ALBA IULIA, B-dul REVOLUTIEI 1989, bl. B4”, solicitant SCHIAU 

IOSIF MARIUS. 

        Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum  şi raportul de 

specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Baco Mihai care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 

ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de 

arhitectură. 

Baco Mihai: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

Călin Hedviga: "Este o extidere spaţiu comercial. Avem în vigoare un contract 

de concesiune." 

Cimpoeş Cornel Pavel: "Comisia a propus ca extinderea să fie realizată pe 

structură de aluminiu şi sticlă, fără zidărie." 

Oneţiu Cornelia Maria: “Dacă nu sunt discuţii supun la vot aprobarea acestui 

proiect cu amendamentul propus.” 

 “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 17 voturi pentru.” 

  

 Art.3: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu “CONSTRUIRE MAGAZIN 

INDUSTRIAL SI BIROURI   P+1+M, ALBA IULIA, STR. VASILE GOLDIS, NR. 

17A”, solicitant SC FARMA LUX SRL. 

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum  şi raportul 

de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Baco Mihai care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 

ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de 

arhitectură. 

Baco Mihai: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 



obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

Oneţiu Cornelia Maria: “Dacă nu sunt discuţii supun la vot aprobarea 

acestuia.” 

“Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 17 voturi pentru.” 

 

 Art.4: Inceteaza aplicabilitatea Planului Urbanistic de Detaliu 

“CONSTRUIRE LOCUINTE COLECTIVE P+2E, ALBA IULIA, STR. 

PRIMAVERII nr. 44A” aprobat prin Hotararea Consiliului Local nr. 85/03.2005, art. 

20, solicitant SC PIFLU SRL . 

 Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum  şi raportul 

de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Baco Mihai care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 

ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de 

arhitectură. 

Baco Mihai: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

Călin Hedviga: “Pe strada Primăverii am avut aprobat un PUD pentru o 

locuinţă colectivă în centru, locuinţă pentru care am şi eliberat autorizaţie. S-a derulat 

un proces în instanţă. Procesul s-a terminat cu eliberarea autorizaţiei de construire 

drept pentru care vă solicit încetarea aplicabilităţii acestei documentaţii de urbanism  

şi a hotărârii de consiliu.” 

Oneţiu Cornelia Maria: “Dacă nu sunt discuţii supun la vot cine este pentru 

încetarea aplicabilităţii.” 

“Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 17 voturi pentru.” 

 
 

            Art. 5 Avizează Planul Urbanistic Zonal "Stabilire alineament zonă de locuinţe 

individuale, Alba-Iulia, zona Dinamita, str. Fântânele", solicitant Cosma Vasile, 

Dragomir Irimie, Cioancă Valer, Cordos Marcel, Gomboş Remus, conform planului 

de situaţie anexat. 

          Se dă cuvântul d-nei  Călin Hedviga care prezintă proiectul precum  şi raportul 

de specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Baco Mihai care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice, 

ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi de 

arhitectură. 

 Baco Mihai: “Comisia a avizat favorabil proiectul şi nu avem obiecţiuni în 

privinţa aprobării acestuia”. 

Călin Hedviga: “Luna trecută am aprobat în cartierul Dinamita un PUZ care 

stabileşte regulile de construire a unor locuinţe unifamiliale. Vedeţi această parcelă 

fiind foarte îngustă dorim să vă propunem modificarea alineamentului astfel încât să 

încapă această construcţie de la 3m la 1m.” 

Oneţiu Cornelia Maria: “Dacă nu mai sunt discuţii supun la vot avizarea 

acestui PUZ.” 

 “Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 17 voturi pentru.” 

 

            S-a adoptat Hotărârea nr. 231/2010. 



 

  

       22. Aprobă alegerea preşedintelui de şedinţă care va conduce lucrările 

Consiliului local în perioada septembrie – noiembrie 2010. 

 Se dă cuvântul d-nei Mirela Popescu care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate.  

  Se dă cuvântul doamnei Pop Monica care prezintă raportul de avizare din 

partea comisiei pentru administraţie publică locală, juridică şi disciplină, relaţii cu 

publicul, probleme ale minorităţilor, apărarea ordinii publice, respectarea drepturilor 

şi libertăţilor cetăţeneşti. 

  Pop Monica: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

   Pleşa Gabriel: "Înainte să îl propuneţi pe domnul Paul Voicu aş vrea să spun 

că există colegi care au rămas pe dinafară. Cel puţin să ştim. În mandatul acesta nu 

vom fi preşedinţi de şedinţă." 

  Rotar Marius: "După ce se finalizează lista PDL începem cu celălalt partid tot 

în ordine alfabetică." 

 Popa Pavel: "Propun ca preşedinte de şedinţă pe următoarele trei să fie domnul 

Paul Voicu." 

  Oneţiu Cornelia Maria: "Domnilor consilieri dacă nu  sunt discuţii supun la 

vot   aprobarea acestui proiect."  

  "Fiind supus la vot acesta a fost votat cu 16 voturi pentru şi o abţinere Paul 

Voicu.." 

  

   S-a adoptat Hotărârea nr. 232/2010 

 

        Oneţiu Cornelia Maria: “Dacă nu mai aveţi şi alte discuţii declar şedinţa 

închisă.” 
 

 

Alba Iulia, 31 august  2010 
 

 

 

 PREŞEDINTELE ŞEDINŢEI,                                  SECRETAR 

                    Consilier                                                          Marcel Jeler 

               Oneţiu Cornelia Maria  

 

  

 

 

 

  

 

 

 

  

 



 


